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RG.0002.76.2023 

 

 

PROTOKÓŁ Nr LXXVI/2023 
 

obrad LXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 31 sierpnia 2023 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

LXXVI zwyczajna sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy w Krośnicach. Obrady o godz. 1331 rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący 

Rady Gminy Krośnice Piotr Morawek. Przewodniczący powitał wszystkich obecnych – Wójta 

Andrzeja Białego, Skarbnik Elżbietę Kalityńską, Sekretarza Adama Głowińskiego, Radnych, 

kierowników referatów Urzędu Gminy, Radnych Rady Powiatu Milickiego Krzysztofa 

Domagałę i Marcina Ciesielskiego (zarazem Prezesa ZUK), mieszkańców oraz wszystkich 

śledzących obrady w Internecie.  

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 Radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
 (zał. nr 1, 2, 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXXVI sesji Rady Gminy Krośnice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad LXXIII, LXXIV i LXXV sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Podjęcie uchwał: 

 

1) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonych geodezyjnie jako działki nr 716/6, 712/8, 813/1, 813/2, 813/3, 813/4 AM-1 obręb 

Krośnice, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od przetargowego 

obowiązku zawarcia umowy 

2) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 25/1 AM-1 obręb Krośnice, po umowie zawartej na 

czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy 

3) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 174/2 AM-1 obręb Pierstnica, po umowie zawartej na 

czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy 

4) uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia 

wysokości zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

niepełnosprawnych zamieszkałych na terenie Gminy Krośnice do przedszkola, oddziału 

przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, ośrodka 

rewalidacyjno-wychowawczego lub szkoły 

5) uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 403 obręb 

Bukowice 

6) uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 756/11 obręb 

Bukowice 
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7) uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 41 obręb 

Luboradów 

8) uchwała w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 

za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zniesienie i zmiany rodzaju urzędowych nazw 

miejscowości w Gminie Krośnice 

9) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok 

10) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2023-

2035 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad LXXVI sesji Rady Gminy Krośnice.  

 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu Radni zatwierdzili porządek obrad (zał. nr 4). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 

 

 

Ad 3. 

Protokoły z obrad LXXIII (RG.0002.73.2023 z 21.06.2023), LXXIV (RG.0002.74.2023 z 

30.06.2023) i LXXV (RG.0002.75.2023 z 27.07.2023) sesji zostały przyjęte. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

 

Ad 4. 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym VI-

VIII/2023 (zał. nr 5), w którym poinformował m. in. o: 

- udziale w święcie Policji w Miliczu, 

- uczestnictwie w festynie i uroczystym otwarciu wyremontowanej świetlicy w Suliradzicach, 

- uczestnictwie w Dożynkach Gminno-Parafialnych Gminy Krośnice, 

- uczestnictwie w posiedzeniach Rady Gminy Krośnice. 

 

Wójt omówił ponadto stan realizacji gminnych inwestycji informując m. in. o: 

- zakończeniu przebudowy boiska w Krośnicach, 

- zakończeniu adaptacji pomieszczeń w budynku basenu na nowe przedszkole, w wyniku której 

powstały trzy nowe sale dydaktyczne, 

- zakończeniu generalnego remontu świetlicy w Suliradzicach, który zwiększył jej 

funkcjonalność, 
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- kontynuacji prac przy termomodernizacji, nadbudowie i przebudowie Szkoły Podstawowej 

w Kuźnicy Czeszyckiej wg ustalonego harmonogramu, 

- zmierzających ku końcowi pracach przy przebudowie stacji uzdatniania wody w Łazach, 

- budowie odcinka kanalizacji przy ul. Pszczelej w Wierzchowicach. 

 

Wójt poinformował również, że w okresie wakacyjnym ogłoszone zostały nabory wniosków 

w ramach Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. W ramach wsparcia dla 

gmin popegeerowskich Gmina Krośnice złożyła dwa wnioski: na dofinansowanie budowy 

Gminnego Centrum Ratownictwa w Bukowicach wraz z niezbędną infrastrukturą techniczną 

(maksymalne dofinansowanie wynosi 98%) oraz na dofinansowanie budowy zbiorników wody 

uzdatnionej w miejscowości Kuźnica Czeszycka w ramach kontynuacji inwestycji związanej 

z zabezpieczeniem wody użytkowej dla mieszkańców (podobne zbiorniki powstały niedawno 

w Bukowicach oraz w Wierzchowicach). W poprzedniej kadencji zmodernizowano stację 

uzdatniania wody w Kuźnicy Czeszyckiej oraz wodociąg łączący ją ze stacją w Grabownicy, 

dzięki czemu z Kuźnicy Czeszyckiej można pompować wodę do większej części gminy. 

Planowane dwa zbiorniki w Kuźnicy będą większe od tych już wybudowanych i zapewnią 

bezpieczeństwo oraz niezakłócone dostawy wody. W przypadku tej inwestycji dofinansowanie 

będzie oscylować na poziomie 80%, w związku z możliwością odliczenia podatku VAT. W 

ramach II edycji Rządowego Programu Odbudowy Zabytków złożone zostały cztery wnioski: 

na konserwację klasycystycznego portalu drzwi z obramowaniem i płaskorzeźby w kościele w 

Bukowicach, na konserwację ratunkową drewnianego polichromowanego krucyfiksu z 

pierwszej połowy XIX w. w kościele w Bukowicach, na wykonanie prac konserwatorskich i 

restauratorskich przy ruchomym zabytku techniki – samolocie szkolno-treningowym JAK 11 

w Krośnicach, na remont dachu i stropu budynku zabytkowego mauzoleum Hochbergów w 

Wąbnicach. Maksymalne dofinansowanie z tego programu również wynosi 98%. W pierwszej 

edycji programu gmina otrzymała dofinansowanie na remont dachu budynku Urzędu Gminy, 

na remont dachu kościoła w Kuźnicy Czeszyckiej oraz na remont rzeźb przy ołtarzu w kościele 

w Wierzchowicach. Wójt poinformował, że w ramach Polskiego Ładu złożone zostały trzy 

wnioski gdzie dofinansowanie wyniesie 95%, tj.: na budowę instalacji fotowoltaicznej na 

potrzeby obiektu GOSiR Krośnicka Przystań, na budowę odcinków sieci kanalizacyjnej i 

wodociągowej oraz na przebudowę dróg gminnych wewnętrznych na terenie Gminy Krośnice 

(w przypadku tych wniosków wartość inwestycji opiewa na ponad 9 mln zł). W ramach 

Rządowego Programu MALUCH+ gmina otrzymała dofinansowanie na adaptację 

pomieszczeń przy basenie na utworzenie i funkcjonowanie klubu dziecięcego Bajkowa 

Przystań i w dniu 22 sierpnia 2023 r. podpisana została w tej sprawie stosowna umowa, co 

umożliwi ogłoszenie przetargu. Wójt poinformował również, że Gmina Krośnice może 

pozyskać dofinansowanie w kwocie 721.551,00 zł w ramach programu „Cyberbezpieczny 

Samorząd”, jednak z uwagi na wysoki dochód na mieszkańca wkład własny wyniesie ok. 65 

tys. zł. Oprócz Urzędu Gminy z programu skorzysta jedna z gminnych jednostek 

przetwarzająca dane wrażliwe. Natomiast w ramach programu „Rozświetlamy Polskę” jest 

możliwość pozyskania dofinansowania na wymianę opraw oświetleniowych 

nieenergooszczędnych na nowe oprawy energooszczędne w ponad 350 punktach 

oświetleniowych stanowiących własność gminy (lampy uliczne i parkowe), co przyczyni się 

do oszczędności zużycia energii elektrycznej. Program nie obejmuje lamp będących 

własnością innego podmiotu (np. firmy TAURON). Wójt poinformował ponadto o 

rozstrzygnięciu przetargu na nabycie wyposażenia i sprzętu ratownictwa na rzecz OSP 

Bukowice ze środków z Funduszu Sprawiedliwości.  

 

Do przedstawionego sprawozdania nie było pytań. 
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Ad 5. 

Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 31 sierpnia 2023 r. (przed 

sesją). 

 

1) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/472/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonych geodezyjnie jako działki nr 716/6, 712/8, 813/1, 813/2, 813/3, 813/4 AM-1 

obręb Krośnice, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od 

przetargowego obowiązku zawarcia umowy (zał. nr 6). 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Eugeniusz Lis 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 

 

2) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/473/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 25/1 AM-1 obręb Krośnice, po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia 

umowy (zał. nr 7). 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Eugeniusz Lis 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 

 

3) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/474/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

oznaczonej geodezyjnie jako działka nr 174/2 AM-1 obręb Pierstnica, po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat, oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia 

umowy (zał. nr 8). 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Eugeniusz Lis 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 

 

4) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/475/2023 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na potrzeby ustalenia 

wysokości zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

niepełnosprawnych zamieszkałych na terenie Gminy Krośnice do przedszkola, oddziału 

przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, 

ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego lub szkoły (zał. nr 9). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

5) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/476/2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 403 obręb Bukowice 

(zał. nr 10). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

6) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/477/2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 756/11 obręb 

Bukowice (zał. nr 11). 
 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
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7) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/478/2023 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze 

Gminy Krośnice, obejmującego swoimi granicami działkę o nr ewid. 41 obręb Luboradów 

(zał. nr 12). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

8) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/479/2023 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zniesienie i zmiany rodzaju urzędowych 

nazw miejscowości w Gminie Krośnice (zał. nr 13). 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

 

9) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/480/2023 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok (zał. nr 14). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
 

 

10) W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXVI/481/2023 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2023-2035 

rok (zał. nr 15). 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk 

NIEOBECNI (3) 

Dorota Godyla, Zdzisław Jasięga, Gracjan Witek 
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Ad 6. 

Radny Andrzej Korzeniowski - korzystając z obecności Radnych Rady Powiatu Milickiego – 

wnioskował o przedstawienie aktualnej sytuacji szpitala powiatowego w Miliczu. Radny 

Krzysztof Domagała (jednocześnie członek Zarządu Powiatu Milickiego) poinformował, że w 

dniu 17 sierpnia 2023 r. zostały podjęte uchwały o zamknięciu oddziałów ginekologiczno-

położniczego oraz neonatologicznego, a także uchwały dotyczące rozbudowy pozostałych 

oddziałów, m. in.: chirurgicznego, psychiatrycznego, rehabilitacyjnego. Po hejcie 

internetowym, oraz w związku z otrzymaniem z NFZ dodatkowych 3 mln zł, które pozwoliły 

zapanować nad wypłacaniem pracownikom pełnych wynagrodzeń, Starosta Powiatu - po 

konsultacji z NFZ i wobec zapowiedzi Burmistrza Piotra Lecha o pokrywaniu przez Gminę 

Milicz strat generowanych przez oddziały przeznaczone do likwidacji – jest skłony wycofać 

się z ich likwidacji. Radny poinformował, że pewne działania muszą jednak zostać podjęte, np. 

restrukturyzacja polegająca na zmniejszeniu ilości łózek w związku z małą liczbą urodzeń. 

Radny przypomniał, że w 2019 roku zadłużenie szpitala wynosiło 4 mln zł, w 2020 roku 14 

mln zł, w 2022 roku 35 mln zł, a obecnie (lipiec 2023) to 42 mln zł. Poinformował, że Powiat 

Milicki, jako większościowy udziałowiec, zmuszony był podjąć działania zmierzające do 

ratowania szpitala, tj. 600 miejsc pracy. Wyjaśnił ponadto, że w październiku 2022 r. grupa 

radnych powiatowych wystąpiła do Starosty o podjęcie działań zmierzających do zatrzymania 

spirali zadłużenia szpitala. Radny poradził internetowym hejterom, aby skupili się na 

wyjaśnieniu, komu zależało na upadłości oraz  ewentualnym przejęciu szpitala. Poinformował 

także o skardze na Zarząd Powiatu złożonej przez położne, które odżegnują się jednak od 

happeningu zorganizowanego pod budynkiem Starostwa Powiatowego przez Strajk Kobiet. 

Radny poinformował również o ‘kilometrówkach’ inkasowanych przez poprzednich Prezesów 

szpitala w kwocie 72 tys. zł, co w połączeniu z zadłużeniem szpitala oraz m. in. 

nieodprowadzaniem należnych składek ZUS doprowadziło do żądania przez radnych 

skierowania sprawy do prokuratury i pociągnięcia byłych Prezesów do odpowiedzialności. 

Radny podkreślił, że zadaniem udziałowców szpitala jest zapewnienie jego dalszego 

funkcjonowania i przypomniał, że już audyt z 2019 roku wskazywał nierentowność i ew. 

likwidację porodówki. Stwierdził, że w przypadku upadłości szpitala wszyscy obecni radni 

powinni złożyć mandaty, skoro nie nadają się do zarządzania. Odnosząc się do pytań Radnego 

Krzysztofa Skrzypczyka Radny Krzysztof Domagała poinformował, że Starosta wystąpi do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Miliczu o zwołanie sesji, na której zapadną konkretne 

decyzje dot. pokrywaniu strat trzech oddziałów przez Gminę Milicz, zgodnie z zapowiedziami 

Burmistrza. Wówczas będzie można zwołać Zgromadzenie Wspólników, na którym oficjalnie 

wycofane zostaną uchwały likwidacyjne z dnia 17 sierpnia 2023 r. Wyjaśnił również, że skoro 

w ślad za podwyżkami w służbie zdrowia poszły pieniądze z Ministerstwa Zdrowia, to 

powinny być one wypłacone, jednak jak wiadomo pracownicy otrzymywali wynagrodzenie w 

ratach. Stwierdził ponadto, że nie przyjechał na sesję jako członek Zarządu Powiatu po to, by 

prosić o jakieś wsparcie dla szpitala, aczkolwiek w sprawie szpitala współdziałanie radnych ze 

wszystkich samorządów powiatu milickiego jest pożądane. 

Radny Marcin Ciesielski na wstępie poinformował, że jako radny opozycyjny brał czynny 

udział w strajku oraz wspierał oddział ginekologiczno-położniczy, był także autorem wniosku 

o odwołanie Starosty. Przytoczył dane o wysokości strat poszczególnych oddziałów milickiego 

szpitala za 2022 rok, z których wynika, że strata wygenerowana przez oddział ginekologiczno-

położniczy w kwocie 1,5 mln zł jest jedną z niższych w skali całej placówki, a oddział 

neonatologiczny jest na plusie. Radny stwierdził, że zarówno szpital, jak i oddział 

psychiatryczny jest w rozsypce i nie ma szans na powstanie w tym roku Centrum Zdrowia 

Psychicznego, ponieważ koordynatorka tego projektu została zwolniona. Poinformował, że 

pod protestem w sprawie likwidacji oddziałów zebrano ponad 2 tys. podpisów, ponadto Rada 

Miejska w Miliczu wyraziła swoje stanowisko w tej sprawie w stosownej uchwale. Wyjaśnił 

również, że deklaracja Burmistrza dotyczy pokrywania strat oddziału ginekologiczno-

położniczego, a zatem straty te muszą być wykazane w odpowiednich dokumentach, przy czym 

należy odróżnić straty od zadłużenia szpitala. Z danych przekazanych przez lekarzy wynika, 
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że miesięczna strata oddziału ginekologiczno-położniczego wynosi obecnie 100 tys. zł. Radny 

przytoczył rządowe zapowiedzi z lipca br. dot. przeznaczenia dla szpitali powiatowych w 

Polsce dodatkowej kwoty 16 mld zł, z czego tylko 1 mld miałby być przeznaczony na bieżące 

wydatki szpitali, pod warunkiem posiadania oddziału wewnętrznego, chirurgicznego oraz 

ginekologiczno-położniczego. Zatem Starosta milicki decyzją o likwidacji oddziału 

ginekologiczno-położniczego pozbawi cały szpital należnych pieniędzy. Radny wyraził 

nadzieję, że udziałowcom uda się dojść do porozumienia i oddział zostanie utrzymany. 

Przypomniał, że Powiat Milicki dokapitalizował szpital kwotą 1,5 mln zł, a Rada Powiatu 

podjęła uchwałę w sprawie emisji obligacji w kwocie 4 mln zł, co z pewnością wpłynie na 

realizację innych powiatowych inwestycji. Radny zaprosił wszystkich do udziału w obradach 

Rady Powiatu, gdzie można zadawać pytania odnośnie szpitala. Odnosząc się do pytań 

Radnego Krzysztofa Skrzypczyka o zasadność wniosku o odwołanie Starosty Radny Ciesielski 

wyjaśnił, że wniosek jest procedowany zgodnie z obowiązującymi przepisami. Radny 

Krzysztof Skrzypczyk wyraził nadzieję na uratowanie szpitala, gdyż za jego likwidację zapłacą 

wszyscy. Radny Krzysztof Domagała stwierdził, że w sprawie szpitala nie można być wobec 

siebie w opozycji, tym bardziej jeśli jest się radnymi z jednej gminy.  

Wójt Andrzej Biały poinformował, że 21 lipca br. otrzymał wniosek od lokalnych, byłych 

sportowców z Gminy Krośnice o nadanie stadionowi sportowemu w Krośnicach imienia 

Kazimierza Banaszkiewicza, założyciela MKS Orliki Krośnice, cenionego trenera wielu 

medalistów Mistrzostw Polski Juniorów Młodszych, Juniorów i Młodzieżowców. Wójt wyraził 

zadowolenie z tej oddolnej inicjatywy i poinformował, że otwarcie przebudowanego boiska 

wraz z odsłonięciem pamiątkowej tablicy planowane jest na 15 września, w związku z czym 

wystąpi o zwołanie sesji nadzwyczajnej, na której zostanie podjęta stosowna uchwała.  

 

 

Ad 7. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 1438 zamknął  

obrady LXXVI zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

Transmisja z obrad jest dostępna pod adresem: 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/40620/lxxvi-sesja-rady-gminy-2023-08-31.htm 

 

 

 
  Protokolant                                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

  /-/ Olga Skomra       /-/ Piotr Morawek 
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